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Som mulig nabo til Danmarks største landbaserede vindmøllepark, har jeg med interesse fulgt de to 

udsendelser i tv fra møderne i udvalget omhandlende Vindmøllers påvirkning af lokalsamfund. Jeg syns de 

var meget oplysende, men jeg må beklageligvis konstaterer at de af Hr. Mogens Pedersen fra Ringkøbing-

Skjern Kommunes udlægning af projektet, ikke er noget jeg kan nikke genkendende til. Der har på intet 

tidspunkt været afholdt møder eller anden form for dialog mellem de involverede parter. Der har af 

møllemagerne været afholdt et oplysende møde om projektet, hvor det meste af tiden blev brugt på at 

fortælle om dets herligheder og hvorledes vi kunne forvente betingelserne for at blive medfinansierende 

ville blive. Vi kunne låne pengene i de lokale pengeinstitutter. 

Her er jo ikke tale om, som på Samsø 11 stk. 1000kW 77 meter høje møller, eller som på Ærø 6 stk. 2000kW 

100 høje møller, med samarbejde mellem projektet og lokalbefolkningen. I No er der tale om 22 stk. 

3000kW 150 meter høje møller, knaldet op lige i baghaven, men lige langt nok væk så vi ikke er 

erstatningsberettiget. Flere hundrede husejer i No og opland, kan efter seks forskellige ejendomsmægleres 

vurderinger, påregne en kraftig reduktion i deres huspriser, og for nogles vedkomne, vil de næsten være 

usælgelige. 

Jeg skal gerne vedgå at projektet er meget ambitiøs og spændende, men Ringkøbing-Skjern Kommune er 

for længst selvforsynende med vindenergi, og jeg kan ikke se hvorfor familier i No skal se deres 

ejendomsværdi forringet med flere hundredetusinde kroner uden nogen form for medindflydelse. Dette 

har intet med demokrati eller at tilgodese almenvællet at gøre. Dette er et diktat. Der blev på ovennævnte 

møde sagt ”Dette er projektet, li det eller ej. Vi bygger alligevel”. 

Dette var så kun de økonomiske aspekter. De visuelle, de støjmæssige og de æstetiske aspekter har jeg her 

i brevet slet ikke været inde på, da de æstetiske er, set med mine øjne, er et temperamentsspørgsmål, kan 

det vel næppe diskuteres. Kun som et lille momentum: Hvis den samme park ville blive placeret på Samsø 

vil samfærdsel mellem nord- og sydøen kun kunne foregå ad søvejen. Og Ærø ville ligne en boreplatform. 

I øvrigt mener jeg at for hele den demokratiske proces´ skyld, burde udvalget også høre modstanderne fra 

det berørte områdes synspunkter, idet jeg finder det lidt plat når deltageren fra Samsø minimerede 

modstandernes synspunkt, ved at når bare smørret var tykt nok, gled ubehagelighederne ned. Det var ikke 

hans ord. Det var mine. 

  

Venlig hilsen 
 
Preben Pedersen 
Stampevej 5 
6950 Ringkøbing. 

Udvalget for Landdistrikter og Øer 2012-13
ULØ alm. del Bilag 27
Offentligt


